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Protokół Nr BRM.0012.5.2.2021 

 posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 22 października 2021 roku 

Spis treści 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie statutu 

Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury Garbate”. ............................................... 2 

Do punktu 2 – Analiza projektu Statutu Gminy Olecko. ........................................................ 2 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. .......................................................................................... 6 

Do punktu 4 – Wnioski Komisji. ............................................................................................. 6 

Na stan 6 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 4 – lista obecności w załączeniu. 

Posiedzeniu przewodniczył Wiceprzewodniczący komisji – Rafał Cezary Bielawski. 

Protokołowała starszy inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w 

Olecku – Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

➢ Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

➢ Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

➢ Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

➢ Radca prawny – Łukasz Oniśko. 

Wiceprzewodniczący komisji – Rafał Cezary Bielawski  

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie statutu 

Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury Garbate”.  

2. Analiza projektu Statutu Gminy Olecko. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wnioski Komisji. 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 
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Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie statutu Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury Garbate”. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

omówiła zmiany, które należy wprowadzić po uwagach nadzoru prawnego wojewody. 

Chodzi o doprecyzowanie zapisów dotyczących sposobu wyboru dyrektora ośrodka kultury. 

W związku z powyższym w uchwale powołano się na zapis art. 15 ust. 1 ustawy o 

organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej. Ponadto do statutu została 

wprowadzona świetlica w Dąbrowskich oraz zmieniono zapisy dotyczące organu doradczego 

regionalnego ośrodka kultury. 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy można zapoznać się z uwagami nadzoru prawnego i w jej ocenie powinno się to 

znaleźć w uzasadnieniu do projektu uchwały.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, że w grzecznościowej rozmowie telefonicznej pracownik nadzoru prawnego 

wojewody wskazał, na zapisy, które winny być poprawione w innym przypadku byłaby 

wszczęta procedura uchylenia spornych zapisów uchwały. Łatwiej i szybciej jest zmienić 

uchwałę i doprecyzować zapisy. 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała o pierwotne brzmienie zapisu dotyczącego powoływania dyrektora. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

przytoczyła pierwotne brzmienie: „Dyrektora powołuje na czas określony i odwołuje 

Burmistrz Olecka w oparciu o przepisy ustawy z dnia 25 października 1991 r. o organizowaniu 

i prowadzeniu działalności kulturalnej.”. 

Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie statutu Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury Garbate”.  

Do punktu 2 – Analiza projektu Statutu Gminy Olecko. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
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zaproponował, aby projekt statutu i kluczowe zmiany omówił pracownik, który zajmował się 

jego tworzeniem. 

Starszy inspektor Wydziału ORN – Małgorzata Adameit 

omówiła najistotniejsze zmiany wprowadzone do projektu statutu w stosunku do obecnie 

obowiązującego aktu prawnego: 

✓ usunięto wszystkie zapisy stanowiące powtórzenie lub modyfikację przepisów ustawy 

o samorządzie gminnym, 

✓ treść statutu znajduje się w uchwale, nie stanowi załącznika do uchwały, 

✓ usystematyzowano zapisy rozdziału 6 dotyczące obrad, zmodyfikowano zapisy 

dotyczące kworum, które jest wymagane do podjęcia uchwał a nie odbycia sesji, 

✓ wprowadzono zasady głosowania imiennego na sesjach, w przypadku gdy zawiodą 

urządzenia umożliwiające sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. 

Ponadto wprowadzono zapis, że rada może zdecydować o przeprowadzeniu 

głosowania tajnego przy użyciu systemu teleinformatycznego do obsługi rady, 

✓ zmodyfikowano zapisy dotyczące inicjatywy uchwałodawczej a także wprowadzono 

nowe zapisy dotyczące opiniowania projektów uchwał na sesję biorąc pod uwagę 

wyrok  Najwyższego Sądu Administracyjnego w Warszawie, 

✓ w rozdziale poświęconym komisjom rady zmodyfikowano zapis dotyczący 

uczestnictwa radnego w pracach każdej komisji. Ponadto wprowadzono nowe 

uregulowania dotyczące wyboru przewodniczącego komisji, 

✓ w rozdziale dotyczącym Komisji Rewizyjnej wprowadzono zapisy dotyczące rodzajów 

kontroli. Usunięto zapisy mówiące o wyłączeniu członków komisji ze względu na 

podejrzenie stronniczości lub bezinteresowności, 

✓ odnośnie Komisji Skarg (…), na wniosek radnych, szczegółowo została opisana 

procedura rozpatrzenia skargi, wniosku lub petycji, 

✓ w zakresie zasad tworzenia, łączenia, podziału oraz znoszenia sołectw i osiedli 

doprecyzowano zapis dotyczący wnioskodawców, którzy powinni być ujęci w stałym 

rejestrze wyborców danej jednostki, 

✓ novum w statucie stanowią zasady dostępu i korzystania z dokumentów organów 

gminy, 

✓ opracowano również przepisy przejściowe i końcowe, 

✓ zminimalizowano ilość załączników, którymi będą jedynie herb miasta, flaga miasta i 

zapis nutowy hejnału gminy.  
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Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, z czego wynika propozycja zapisu wyboru przewodniczących komisji przez radę.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że wynika to z ustawy o samorządzie gminnym oraz z orzecznictwa sądów 

administracyjnych. 

Członek komisji – Jarosław Bagieński  

nawiązując do § 48 projektu statutu zapytał, czy komisje doraźne mogą liczyć 2 członków. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, iż Komisja Rewizyjna oraz Komisja Skarg, Wniosków i Petycji są tworzone z mocy 

prawa zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym. Pozostałe komisje są powoływane przez 

radę i ustala się, że nie mogą liczyć mniej niż 3 radnych. W jego ocenie dopuszczalne jest, aby 

Komisja Rewizyjna i Komisja Skarg (…) mogły pracować w minimalnym składzie 2 członków.  

Członek komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

odnośnie zapisu § 66 ust. 4 upewniła się, jakiej osoby dotyczy przepis  - skarżonego, czy 

skarżącego.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że zapis odnosi się do osoby, na którą wpłynie skarga. Doprecyzował, iż w 

statucie zapisano wprost, co powinien zawierać projekt uchwały przygotowany przez 

Komisję Skarg (…). 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

odnośnie § 28 ust. 1 zapytała, czy nie warto zapisać, że wniosek o przerwanie sesji może 

złożyć ¼ składu rady, zamiast 5 radnych. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, iż liczba jest do ustalenia przez radę, jednak przy ¼ składu wystąpią zaokrąglenia.  

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

poddała pod rozwagę, czy czas wystąpienia mieszkańców nie należy wydłużyć. Jej zdaniem 2 

minuty, to za krótko. Zapytała, czy nowością jest zapis dotyczący złożonych na piśmie 

usprawiedliwień radnych do protokołu. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż w poprzednich kadencjach zapis również funkcjonował i w jego ocenie 

dyscyplinował radnych. 
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Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

dodał, że wynika to również z uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnych, gdzie w 

przypadku usprawiedliwionej nieobecności w wyniku pełnienia funkcji radnego dieta jest 

wypłacana.  

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

prosiła o wyjaśnienie zapisu dotyczącego głosowania tajnego za pomocą systemu 

teleinformatycznego. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, iż głosowanie mogłoby odbyć się za pomocą systemu, ale w sali obrad, nie zdalnie. 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała o tryby głosowania bezwzględną większością głosów. 

Radca prawny – Łukasz Oniśko 

wyjaśnił zasady głosowania bezwzględną większością głosów. 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

prosiła o wyjaśnienie zapisów dotyczących opiniowania projektów uchwał przez komisje 

rady. 

Starszy inspektor Wydziału ORN – Małgorzata Adameit 

na przykładzie omówiła nowe zasady opiniowania projektów uchwał przez komisje. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

uszczegółowił zasady opiniowania. 

Starszy inspektor Wydziału ORN – Małgorzata Adameit 

odczytała fragment wyroku Naczelnego Sądu Administracyjnego w Warszawie oraz wyroku 

Wojewódzkiego Sądu administracyjnego w Warszawie odnośnie funkcjonowania komisji 

rady. 

Wiceprzewodniczący komisji – Rafał Cezary Bielawski  

zapytał radcę prawnego, czy wnosił jeszcze jakieś uwagi prawne do projektu statutu. 

Radca prawny – Łukasz Oniśko 

oznajmił, że w statucie nie było zapisu dotyczącego braku konieczności opiniowania 

projektów uchwał w przypadku sesji nadzwyczajnych. Sugerował, by go umieścić. 

Starszy inspektor Wydziału ORN – Małgorzata Adameit 
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poruszyła temat kwestionowanych przez wojewodę zapisów dotyczących wspólnych komisji i 

wspólnych sesji z radą powiatu. 

Innych pytań, ani uwag do projektu statutu nie zgłaszano.  

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

Spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 4 – Wnioski Komisji. 

Członek komisji – Jarosław Bagieński  

zgłosił wniosek, aby wyznaczyć strefę parkowania „Kiss & Ride” dedykowaną chwilowemu 

zatrzymaniu pojazdów podczas wysiadania uczniów szczególnie przy Szkole Podstawowej Nr 

4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Olecku, gdyż obecnie rodzice 

podwożący uczniów do szkoły parkują na ulicy. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

poinformowała, iż burmistrz wniesie na sesji dodatkowy projekt uchwały w sprawie 

rocznego programu współpracy na 2022 r. Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, gdyż do wczoraj 

program był poddany konsultacjom społecznym.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wyjaśnił procedurę konkursową i związek z datą publikacji uchwał w dzienniku urzędowym. 

Innych wniosków nie zgłaszano. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

Wiceprzewodniczący Komisji 

Rafał Cezary Bielawski 

Protokołowała 

Małgorzata Adameit 
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